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Protokół Nr XIII/25 z sesji Rady Gminy Nowa Ruda, 

która odbyła się dnia 27 marca 2025 roku 

w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda 

Sesji Przewodniczyła Bożena Sołek-Muzyka – Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda. 

Godzina rozpoczęcia – 10:31 

Godzina zakończenia – 11:26 

Ad.I Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda Bożena Sołek-Muzyka powitała radnych i przybyłych 

na sesję gości. Po powitaniu otworzyła obrady XIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda, oświadczyła, iż 

zgodnie z listą obecności – załącznik nr 1 (do protokołu sesji) w sesji uczestniczy 14 radnych                           

– co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Marek Bidziński 

2. Paweł Gargol 

3. Michał Groń 

4. Ryszard Grześkowiak 

5. Marcin Jaliński 

6. Katarzyna Majchrzak 

7. Agnieszka Ożóg 

8. Tomasz Pietrzyk 

9. Jacek Podgórski 

10. Urszula Poźniak 

11. Kamil Sawicki 

12. Bartosz Słoninka 

13. Bożena Sołek-Muzyka 

14. Joanna Sypień 

15. Stanisław Wasłowicz 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

a) Anna Zawiślak – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda, 

b) Maria Wojcińska – Sekretarz Gminy Nowa Ruda, 
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c) Urszula Brzóska - Skarbnik Gminy Nowa Ruda, 

d) Izabela Słowek-Chorób – Kierownik Referatu Oświaty i Spraw Społecznych, 

e) Gabriela Koleśnik – Kierownik Referatu Rachunkowości Budżetowej i Dochodów, 

f) Jan Kalfas – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska, 

g) Dawid Fecko – Kierownik Referatu Administracji Mieszkaniowej i Budownictwa, 

h) Renata Krazińska – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Geodezji, 

i) Dorota Król – Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Geodezji 

j) Agnieszka Sikora – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej 

Rudzie,  

k) Edyta Jaworska – przedstawiciel biura urbanistycznego – lista obecności gości 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. I.1. Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 lutego 2025 r.   

II. Sprawozdanie Wójta Gminy Nowa Ruda z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda w okresie między 

sesjami. 

III. Podejmowanie uchwał: 

1. w sprawie zmiany Uchwały Nr 68/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 roku               

w sprawie budżetu Gminy Nowa Ruda na rok 2025 , 

2. w sprawie zmiany Uchwały 69/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda, 

3.  w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Statutu Gminy Nowa Ruda, 

4. w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej 

Rudzie, 

5. w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                 

w Nowej Rudzie z zakresu wspierania rodziny za rok 2024, 

6. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2025 roku, 

7. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
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dla działki nr 24/18 w obrębie Ludwikowice, 

8. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek nr 150/4 i 150/5 w obrębie Jugów. 

IV. Pisemne interpelacje, zapytania. 

V. Wolne wnioski i sprawy różne,  

VI. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

VII. Zamknięcie obrad XIII sesji Rady Gminy Nowa Ruda. 

Przewodnicząca Rady poddała przedstawiony porządek obrad pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad   

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad. I.2 Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka zarządziła głosowanie nad przyjęciem protokołu 

z XII sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 lutego 2025 r., jednocześnie informując, że do biura Rady 

Gminy Nowa Ruda nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 lutego 2025 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marek Bidziński, Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna 

Majchrzak, Agnieszka Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, 

Bartosz Słoninka, Bożena Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 
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NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad.II. Zastępca wójta Anna Zawiślak przedstawiła sprawozdanie z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda 

w okresie między sesjami, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Ad. III.1. Skarbnik Gminy Urszula Brzóska poinformowała, że  przedstawiony projekt zmian w 

budżecie Gminy Nowa Ruda zawiera pewną istotną dla wyniku budżetu pozycję, która zostanie 

przedstawiona w pierwszej kolejności. Przede wszystkim dokonuje się zasadniczej zmiany w zakresie 

terminu realizacji i wysokości finansowania zadania „Termomodernizacja 5 budynków mieszkalnych” 

jest to zadanie realizowane w ramach FEC. Zgodnie z informacją otrzymaną od referatu Inwestycji, 

Rozwoju i Promocji Urzędu Gminy to zadanie było planowane do realizacji wcześniej w latach 2025-

2026 natomiast zgodnie z umową o dofinansowanie powinno ono zostać zrealizowane w całości w 

roku 2025. Taka zasada wynika z zatwierdzonego dofinansowania wniosku, stąd korekta poziomu 

planowanych dochodów i wydatków. Z uwagi na konieczność zaangażowania znacznie wyższych niż 

zakładano wartości własnych środków do źródeł pokrycia deficytu wprowadzono dwie dodatkowe 

pozycje: wolne środki oraz przychody z  lokat z lat ubiegłych. W ramach treści uchwały otrzymali 

Państwo stosowne zapisy, które umożliwiają wprowadzenie do budżetu takich dodatkowych 

środków wraz z korektą konkretnych zapisów ustalających deficyt oraz źródła jego pokrycia. 

Wprowadzono również do budżetu nowe zadanie finansowane w całości środkami z funduszu pracy 

„Aktywne Place Zabaw 2025” to kwota niespełna 600.000 zł jest przeznaczona na budowę dwóch 

placów zabaw przy Żłobku Publicznym w Ludwikowicach Kłodzkich oraz Bożkowie. Trzecia rzecz to 

fakt, że z uwagi na brak zgody Tauron Nowe Technologie na przeprowadzenie robót w ramach 

dostępnej infrastruktury gmina nie była w stanie wykorzystać i wykonać zakładanego zakresu robót 

w ramach zadania „Rozświetlamy Polskę” finansowego środkami Rządowego Funduszu Inwestycji 

Strategicznych „Polski Ład”, jednocześnie to zadanie zostaje wykreślone z katalogu zadań 

majątkowych. Ostatnia ważna rzecz jest taka, że Minister Finansów przekazał informację o 

przyznaniu Gminie Nowa Ruda kwoty 219.875,00 zł tytułem wzrostu 5% średniego wynagrodzenia 

nauczycieli, te środki w całości zostały przeznaczone na wynagrodzenia. Wszystkie przedstawione i 

pozostałe zmiany zostały wypunktowane w uzasadnieniu do projektu uchwały, były też przedmiotem 

prezentacji podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów w dn. 25.03.2025 r.  

Radny Michał Groń zadał pytanie dotyczące pozycji zmniejszenia planu dochodów planowanych w 

ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Strategicznych „Rozświetlamy Polskę” – czy ta decyzja jest 

ostateczna? Czy nie ma innych dróg, które umożliwiłyby skorzystanie z tego? Z czego to wynika, o co 
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się rozchodzi z Tauronem, że gmina nie może skorzystać z tego programu?  

Zastępca wójta Anna Zawiślak odpowiedziała, że program „Rozświetlamy Polskę” był programem 

rządowym w ramach inwestycji strategicznych „Polski Ład”. Wszystkie edycje zakłady ten sam 

mechanizm, gmina składała wniosek następnie otrzymywała promesę wstępną, na jej podstawie 

gmina zobowiązana była do ogłoszenia przetargu w określonym czasie, w momencie kiedy gmina go 

nie ogłosiła to promesa wstępna wygasała i nie otrzymywało się promesy ostatecznej. Następnie, 

jeżeli chodzi o samo „Rozświetlamy Polskę” to gmina otrzymała promesę wstępną, przygotowano się 

dokumentacją dla tej inwestycji, jednak w związku z tym, że własność infrastruktury oświetleniowej 

na terenie gminy nie jest jednoznacznie określona tzn. nie wiadomo, co jest własnością Tauronu, a 

co gminy, a mając świadomość, że wymieniając 1300 punktów świetlnych, gmina zwróciła się do 

firmy Tauron z prośbą o przekazanie informacji czy firma chce, aby usunięte oprawy świetlne jej 

przekazać czy zutylizować w ramach przetargu, otrzymano odpowiedź, że firma nie pozwala 

wchodzić z żadną infrastrukturą na słupy Tauronu. Następnie otrzymano opinię RIO, z której 

jednoznacznie wynika, że inwestowanie na majątku, który nie należy do gminy jest naruszeniem 

dyscypliny finansów, ustawy o finansach publicznych. W momencie, w którym gmina 

spowodowałaby zwiększenie wartości majątku, który do niej nie należy to jest to niezgodne z ww. 

ustawą – stąd droga do realizacji tej inwestycji została zablokowana. Gmina nie otrzymała tej 

promesy, bo czasu już minął także jest to temat nieodwracalny.  

Radny Marcin Jaliński zapytał czy gmina przygotowując projekt nie była świadoma tego, że nie jest 

właścicielem tych słupów i nikt tego nie sprawdził z całej dokumentacji, że jednak Tauron jest 

właścicielem tych latarni?  

Wicewójt Anna Zawiślak wyjaśniła, ze przygotowując ten projekt władze gminy jak najbardziej miały 

świadomość tego, że kwestia własności infrastruktury oświetleniowej nie jest rozstrzygnięta i 

przygotowując ten projekt gmina była w trakcie wieloletniego sporu z Tauronem dotyczącego tego 

tematu, czyli określenia tego, co należy do gminy, a co do Tauronu i przygotowując ten projekt w 

toku było postępowanie sądowe z Tauronem, które ma na celu określić dokładnie własność 

infrastruktury oświetleniowej. Na tym etapie został powołany biegły, który ten temat ma określić.  

Radny Marcin Jaliński zapytał czy do dnia dzisiejszego jest to prawnie nieuregulowane i sprawa nadal 

jest w sądzie? 

Pani Anna Zawiślak poinformowała, że tak, toczy się postępowanie sądowe z firmą Tauron, które 

dotyczy własności infrastruktury, został powołany biegły rzeczoznawca przez sąd, który ma ten temat 

rozstrzygnąć. Wcześniej były podejmowane rozmowy z Tauronem, były prowadzone mediacje 

sądowe, jednak ten temat nie został rozstrzygnięty w taki sposób, żeby obie strony miały jasność, co 
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do własności tej infrastruktury  

Więcej pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kamil Sawicki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 95/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie zmiany Uchwały 

Nr 68/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Gminy Nowa 

Ruda na rok 2025 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Jacek Podgórski, Urszula 

Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena Sołek-Muzyka, Stanisław Wasłowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Michał Groń, Katarzyna Majchrzak, Tomasz Pietrzyk, Joanna Sypień 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński  

Ad. III. 2 Skarbnik Gminy Urszula Brzóska oznajmiła, że  zmiany w zakresie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej to przede wszystkim rewizja wykazu przedsięwzięć związana z odmiennymi niż 

dotychczas przyjętymi zasadami finansowania zadania termomodernizacji 5 budynków mieszkalnych 

oraz wykreślenie zadania „Rozświetlamy Polskę” z wykazu zadań do realizacji. Załącznik nr 1 zawiera 

dane po zmianach dokonanych zmianą uchwały budżetowej i wskazuje na nowe wartości deficytu 

oraz źródeł jego pokrycia. Ten projekt także został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów w dn. 25.03.2025 r.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Kamil Sawicki poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 96/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie zmiany uchwały 
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Nr 69/X/24 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2024 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowa Ruda 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Gargol, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Agnieszka Ożóg, Jacek Podgórski, Urszula 

Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław 

Wasłowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Michał Groń, Katarzyna Majchrzak, Tomasz Pietrzyk 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad. III.3 Sekretarz Gminy Maria Wojcińska poinformowała, że przedkłada projekt uchwały w 

sprawie przedstawienia tekstu jednolitego Statutu Gminy Nowa Ruda, jest to spełnienie obietnicy z 

poprzedniej sesji, Statut był zmieniany już sześciokrotnie, czasami były to zmiany tylko dotyczące 

załącznika w sprawie wykazu jednostek organizacyjnych, ale było też kilka istotniejszych zmian 

porządkujących lub regulujących jakieś kwestie, dlatego powstał ten projekt, aby dokument był 

czytelny, spójny i żeby łatwiej było się po nim poruszać.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Bartosz 

Słoninka poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 97/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. przyjęcia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie Statutu Gminy Nowa Ruda 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 
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Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad. III.4 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Agnieszka Sikora wyjaśniła, że zgodnie 

z art. 100 ust. 9 ustawy o pomocy społecznej kierownik ośrodka pomocy społecznej ma obowiązek 

przedłożyć Radzie Gminy  coroczne sprawozdanie z działalności ośrodka oraz przedłożyć potrzeby w 

tym zakresie, dlatego też do 31 marca każdego roku otrzymują Państwo sprawozdanie za rok 

poprzedni. Wypełniając swoje zadania Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej kieruje się zasadą 

równości, pomocniczości, solidarności mając na względzie interes społeczny, słuszny interes 

obywateli. Ośrodek rozeznaje i realizuje potrzeby obywateli i potrzeby wskazane przez władze 

gminy, realizuje zadania wynikające z zapisów Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych, 

tworzy lub współtworzy programy na rzecz mieszkańców gminy. Prowadzi obsługę administracyjno-

techniczną gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej. W 

celu realizacji coraz większej ilości zadań wiedza pracowników musi wykraczać poza problematykę 

pomocy społecznej i obejmować szerokie spektrum informacji koniecznych w procesie udzielania 

pomocy osobom i rodzinom tego wymagającym. Pojawia się też potrzeba wykorzystania w pracy 

specjalistów dotąd niezatrudnionych, budowy infrastruktury okołopomocowej, coraz bardziej 

istotne staje się również stosowanie interdyscyplinarnych rozwiązań, pogłębienie współpracy i 

budowanie partnerstw na rzecz pobudzania szeroko pojętej aktywności osób i rodzin trafiających 

do systemu pomocy społecznej. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie realizuje 

swoje obowiązki zgodnie z zasadami celowości, legalności i gospodarności w zakresie wydatkowania 

środków finansowych, obowiązującymi standardami oraz zasadami etyki zawodowej. Realizacja 

misji i zasłużonych celów przebiega zgodnie z wdrożoną polityką zarządzania ryzykiem i objęta jest 

kontrolą zarządczą. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie w 2024 r. na realizację 

zadań wydatkował kwotę 11.1771.575,50 zł, na zadania własne wydał kwotę 4.310.690,31 zł – 

Państwo otrzymali informację, jeżeli chodzi o budżet i wszystkie kwoty wydatkowane, więc jeżeli 

pojawiają się jakieś pytania to teraz można je zadać.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Bartosz 

Słoninka poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 98/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r.  przyjęcia sprawozdania z 

działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad.III.5 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Agnieszka Sikora poinformowała, że 

Rada Gminy Nowa Ruda Uchwałą nr 465/LXVI/23 z dnia 30 listopada 2023r. przyjęła ,,Gminny 

program wspierania rodziny na lata 2024-2026”. Na podstawie ww. uchwały kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie każdego roku przekłada Radzie Gminy Nowa Ruda 

sprawozdanie z realizacji Programu za rok poprzedni. Do zadań własnych gminy, wynikających z 

ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej należy opracowanie i realizacja trzyletnich, 

gminnych programów wspierania rodziny. Tworzenie możliwości podnoszenia kwalifikacji przez 

asystentów rodziny, tworzenie oraz rozwój systemu opieki nad dzieckiem, w tym placówek wsparcia 

dziennego oraz praca z rodziną przeżywającą trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie zatrudnia 1 asystenta rodziny, 

w  2024 r., który bezpośrednim wsparciem objął 15 rodzin, w tym 41 dzieci. W 2024 r. do ośrodka 

kierowane były prośby o przydzielenie asystenta rodziny  na wniosek pracownika socjalnego, sądu , 

a także szkoły. Jeżeli chodzi o pieczę zastępczą to obowiązek współudziału gmin we wskazanych 

kosztach wskazano w art. 191 ust. 8 i 9 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej. W związku z tym gmina płaci za dzieci zamieszkałe w niej, zarówno wtedy, 

gdy są one przez sąd umieszczone w rodzinie zastępczej, jak i w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych, a co więcej przepisy przewidują, że ma ona współfinansować nie tylko świadczenia 

na pokrycie kosztów utrzymania dzieci, ale też wynagrodzenia zawodowych rodziców zastępczych 

oraz pomoc dla osób usamodzielniających się. Ponadto wysokość kosztów ponoszonych przez gminę 

jest uzależniona od długości okresu, w którym dziecko przebywa pod pieczą zastępczą, w pierwszy 
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roku jest to 10%, w drugim 30%, a w trzecim i kolejnym jest to 50% kosztów. Gmina współfinansuje 

koszty pobytu dziecka w pieczy zastępczej i na dzień 31grudnia 2024 r. pokryto koszt w wysokości 

649.112,78 zł za 16 dzieci przebywających w placówkach opiekuńczo-wychowawczych oraz 29 dzieci 

spokrewnionych, niespokrewnionych przebywających w zawodowych rodzinach zastępczych.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Bartosz 

Słoninka poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 99/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji zadań Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Rudzie z zakresu 

Wspierania Rodziny za rok 2024 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad.III.6 Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Jan Kalfas oznajmił, 

że zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie jest zadaniem własnym gminy. 

Przyjęcie w drodze uchwały Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na dany rok stanowi wypełnienie obowiązku ustawowego wynikającego z 

ustawy o ochronie zwierząt. Niniejszy Program stanowi dokument określający w perspektywie 

rocznej cele, zadania i zasady zapewnienia opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w obszarach ustanowionych ustawą o ochronie zwierząt jako obligatoryjne. 

Projekt programu został zaopiniowany pozytywnie przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, 

organizacje społeczne, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, działające na 

obszarze gminy oraz zarządców obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy. W tym stanie 
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rzeczy podjęcie uchwały jest zasadne.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Bartosz 

Słoninka poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 100/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie  przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Nowa Ruda w 2025 roku 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

PRZECIW (1) 

Agnieszka Ożóg  

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

 

Ad. III.7 Projektant Edyta Jaworska poinformowała, że  przystąpienie do sporządzenia projektu 

planu miejscowego jest spowodowane potrzebą dokonania zmiany przeznaczenia terenu w zasięgu 

działki nr 24/18 w obrębie Ludwikowice. W zasięgu obszaru objętego projektem planu miejscowego 

właściciele nieruchomości zamierzają wprowadzić funkcję mieszkaniowo-usługową, obecnie 

obowiązujący plan miejscowy nie przewiduje zamierzonego sposobu zagospodarowania. Dla 

omawianego obszaru w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla części wsi 

Ludwikowice obowiązują obecnie następujące regulacje dotyczące przeznaczenia terenu: dla 

istniejących terenów użytków rolnych, oznaczonych na rysunku planu symbolem R”, dla terenów 

komunikacji drogowej – wewnętrznej, oznaczonych na rysunku planu symbolami KDW”, dla terenów 

planowanej zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z towarzyszącymi usługami, oznaczonych na 

rysunku planu symbolami: 1-77 MN1” – dotyczy niewielkiego fragmentu terenu oznaczonego na 

rysunku planu symbolem „30-MN1”. Obszar projektu planu miejscowego określa załącznik graficzny 
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Nr 1 do niniejszej uchwały, obszar planu stanowi powierzchnię 0,87 hektara. Zgodnie z art. 14 ust. 5 

ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym przed 

podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki nr: 24/18 w obrębie Ludwikowice wykonano analizy dotyczące zasadności 

przystąpienia do sporządzenia planu miejscowego oraz ustalono niezbędny zakres prac 

planistycznych, wobec czego: 

1) stwierdzono, że zmiana planu miejscowego będzie zgodna z obowiązującym studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Obszar działki nr 24/18 w 

Ludwikowicach, znajduje się w studium gminy w zasięgu funkcjonalnej jednostki terenowej o 

symbolu „MN – Tereny z przewagą zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i towarzyszących jej 

usług”, w zasięgu terenu oznaczonego na rysunku studium „Kierunki rozwoju przestrzennego” 

symbolem „L.2.MN”; 

2) stwierdzono, że wnioskowana zmiana sposobu zagospodarowania, jest zbieżna z przyjętą 

polityką gminy w zakresie tworzenia dogodnych warunków dla rozwoju aktywności gospodarczej; 

3) uchwalenie planu miejscowego może przynieść korzyści finansowe dla gminy, gdyż w wyniku zre-

alizowania zamierzenia Inwestora do budżetu gminy wpłyną nowe podatki;  

4) określono wstępny zakres prac planistycznych, zgodnie z którym: 

a. zakres ustaleń planu miejscowego ma wyczerpywać w niezbędnym stopniu - ze względu na 

uwarunkowania - problematykę określoną w art. 15 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 marca 2003 

roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym,  

b. w odniesieniu do zakresu niezbędnych materiałów planistycznych ustalono brak konieczności 

sporządzania opracowania ekofizjograficznego, które zostało wykonane na potrzeby studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Sporządzenie innych 

materiałów planistycznych będzie uwarunkowane obowiązującymi przepisami. W szczegól-

ności niezbędne będzie przeprowadzenie postępowania w sprawie strategicznej oceny od-

działywania na środowisko na podstawie ustawy z 3 października 2008 r. o udostępnianiu in-

formacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 

ocenach oddziaływania na środowisko, w ramach którego zostanie sporządzona prognoza 

oddziaływania na środowisko, 

c. procedura sporządzenia planu miejscowego i jego uchwalenia zostanie przeprowadzona 

zgodnie z art. 17 i 20 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, 

d. nie będzie potrzeby uzyskania zgody na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych i leśnych na 
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cele nierolnicze i nieleśne.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 101/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie  przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 24/18 w 

obrębie Ludwikowice  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad.III.8 Projektant Edyta Jaworska powiedziała, że projekt uchwały dotyczy obszaru, który w chwili 

obecnej objęty jest planem miejscowym, dla obszaru działek nr 150/4 i 150/5 w obrębie Jugów 

obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego części obrębu wsi Jugów. W 

obowiązującym planie miejscowym działki nr 150/4 i 150/5 znajdują się w zasięgu terenu 

oznaczonego symbolem UO.1 - teren usług oświaty oraz (12) KDL.4 - teren dróg publicznych klasy 

lokalnej. Do zmiany przeznaczenie ww. działek przystępuje się w związku z potrzebą zmiany sposobu 

zagospodarowania na cele zabudowy mieszkaniowej i usług. Obszar działek nr 150/4 i 150/5 w 

obrębie Jugów, o powierzchni ok. 0,16 ha, jest to powierzchnia przybliżona, uzyskana z zsumowania 

konturów na mapie z gminnego systemu informacji przestrzennej, dokładną powierzchnię wskażą 

wypisy z rejestru gruntów. Wg powierzchni konturów działka 150/5 stanowi powierzchnię 1300 m2 , 

natomiast działka 150/4 stanowi 200 m2 . Większa działka zostanie przeznaczona dla zabudowy 

mieszkaniowej i usług, a mniejsza będzie stanowić dojazd do terenu mieszkaniowo-usługowego. W 

chwili obecnej działka 150/4 zawiera się w obowiązującym planie w terenie usług oświaty, jednak w 
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projekcie planu będzie stanowić dojazd. Tu należałoby zwrócić uwagę, że zgodnie z rozporządzeniem 

Ministra Rozwoju Pracy i Technologii w sprawie ewidencji gruntów i budynków działka 150/5 

oznaczona jest w ewidencji symbolem BI, a to oznacza inne tereny zabudowane. Działka 150/4 ma 

symbol BR – grunty rolne, zabudowane to powoduje, że w przypadku tej działki trzeba będzie 

wystąpić do ministra o zmianę przeznaczenia gruntów na różne cele nierolnicze, co prawdopodobnie 

wydłuży procedurę planistyczną, bo uzyskanie pozytywnej decyzji w tej sprawie to kwestia miesięcy, 

wniosek zostanie sporządzony możliwie jak najszybciej. Należy również mieć na uwadze, że analiza 

została wykonana w oparciu o system informacji przestrzennej Gminy Nowa Ruda, a 100% pewności 

będzie po uzyskaniu informacji z rejestru gruntów, a także w oparciu o dane, które uda się uzyskać, 

bo możliwe, że działka posiada już decyzję w sprawie odrolnienia. Zasięg obszaru planu miejscowego 

określono na załączniku graficznym nr 1 do projektu uchwały i zmiana przeznaczenia zamierzona w 

przyszłym projekcie planu jest zgodna z obowiązującym studium gminy, obszar przyszłego projektu 

planu zawiera się w jednostce funkcjonalnej MU – tereny z przewagą zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i wielorodzinnej i usług, dokładnie w zasięgu terenu o symbolu 19MU znajdują się 

działki. Reasumując, dokonano czynności, o którym mowa w art. 14 ust. 5 ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym tj. dokonana została analiza zasadności przystąpienia do 

sporządzenia planu, istota zgodności przewidywanych rozwiązań projektowych z ustaleniami 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowa Ruda, 

przygotowane zostały również materiały geodezyjne oraz ustalony został niezbędny zakres prac 

planistycznych stwierdzając, że przewidywane  rozwiązania planu nie będą naruszać ustaleń studium. 

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 102/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 150/4 i 

150/5 w obrębie Jugów 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Radna Agnieszka Ożóg zgłosiła problem techniczny polegający na zacięciu się kursora podczas 

głosowania dot. projektu uchwały z pkt 6 porządku obrad i poprosiła o ponowne głosowanie.  

Przewodnicząca Rady dodała, że rozumie, że chodzi o pkt 6 porządku obrad, w części 

uchwałodawczej, czyli projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2025 roku. 

Przewodnicząca Rady poprosiła, aby w przypadku zaistnienia takiej sytuacji zgłaszać problem w 

danym punkcie, kiedy wystąpi problem. Zwróciła się także do sekretarza gminy z pytaniem czy radni 

mogą wrócić do pkt 6 i powtórzyć głosowanie.  

Pani Maria Wojcińska sekretarz gminy odpowiedziała, że tak.  

Pani Bożena Sołek – Muzyka poddała pod głosowanie wniosek radnej Agnieszki Ożóg o powtórne 

głosowanie nad pkt 6 porządku obrad, nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa 

Ruda w 2025 roku z powodu trudności technicznych.  

Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny w sprawie powtórzenia głosowania  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Przewodnicząca Rady zarządziła powtórne głosowanie  pkt 6 porządku obrad, nad projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
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bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2025 roku z powodu trudności 

technicznych. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 100/XIII/25 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 27 marca 2025 roku w sprawie  przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Nowa Ruda w 2025 roku 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Paweł Gargol, Michał Groń, Ryszard Grześkowiak, Marcin Jaliński, Katarzyna Majchrzak, Agnieszka 

Ożóg, Tomasz Pietrzyk, Jacek Podgórski, Urszula Poźniak, Kamil Sawicki, Bartosz Słoninka, Bożena 

Sołek-Muzyka, Joanna Sypień, Stanisław Wasłowicz 

NIEOBECNI (1) 

Marek Bidziński 

Ad. IV Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poinformowała, że do biura Rady Gminy Nowa 

Ruda w okresie między sesjami wpłynęło zapytanie radnej Katarzyny Majchrzak w sprawie 

termomodernizacji budynków mieszkalnych, należących do gminy w miejscowości Jugów przy ul. 

Małachowskiego 37 i przy ul. Pniaki 13 – odpowiedź została udzielona i Państwo radni mogą 

zapoznać się z treścią zapytania, a także odpowiedzi. Następnie wpłynęła interpelacja radnego 

Marcina Jalińskiego w sprawie udzielenia wyjaśnień odnośnie ubiegania się Gminy Nowa Ruda o 

środki finansowe ze strony rządu RP w ramach pomocy w odbudowie infrastruktury gminnej po 

powodzi z września 2024 roku – także radni mogą zapoznać się z treścią interpelacji oraz udzielonej 

na nią odpowiedzi. Kolejno wpłynęło zapytanie radnej Katarzyny Majchrzak w sprawie koryta, 

mostów i przepustów na potoku płynącym wzdłuż ul. Pniaki w Jugowie i także mogą Państwo 

zapoznać się z zapytaniem oraz udzieloną odpowiedzią. Na koniec wpłynęła interpelacja radnego 

Bartosza Słoninki dotycząca zamknięcia drogi wojewódzkiej nr 385, radny oczekuje na odpowiedź, 

która zostanie przekazana z zachowaniem terminu.  

Ad. V Radny Tomasz Pietrzyk zwrócił się z prośbą do zastępcy wójta w temacie prowadzonych prac 

budowy ścieżki rowerowej prowadzącej z obrębu wsi Bożków w kierunku wieży widokowej na 

Grodziszcze – w ostatnim czasie do radnego i do gminy wpłynął wniosek mieszkańców z ich 

postulatami. W związku z tym pojawia się prośba radnego, aby wezwać wykonawcę do regularnego 
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i systematycznego porządkowania terenu, ponieważ mieszkańcy mają z tym dużo kłopotów , ostatni 

raz uprzątnięcie terenu miało miejsce 28 lutego, po interwencji w referacie i od tamtej pory 

mieszkańcy przekonują, że wykonawca nie porządkuje drogi, z której korzysta. 

Pani Anna Zawiślak zapytała czy chodzi o drogę powiatową?  

Pan Tomasz Pietrzyk odparł, że chodzi o drogę gminną.  

Pani Anna Zawiślak odpowiedziała, że problem zostanie zgłoszony.  

Radny Marcin Jaliński zapytał o termomodernizację przedszkola w Ludwikowicach Kłodzkich – kwota 

35.000 zł – jaki zakres prac będzie wykonywany w tej kwocie?  

Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda odpowiedziała, ze ta kwota zakłada opracowanie dokumentacji 

na termomodernizację przedszkola, należy ją wykonać, żeby móc złożyć wniosek o dofinansowanie i 

został on już złożony. W przedszkolu w Ludwikowicach planowane są prace niezbędne 

termomodernizacyjne  - okna, drzwi, ocieplenie dachu i wymiana źródła ciepła.  

Więcej wolnych wniosków i spraw różnych nie było.  

Ad. VI  Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka poinformowała radnych, że kolejne posiedzenie, 

zwołanie w trybie zwyczajnym odbędzie się  jeszcze przed świętami, w ostatni czwartek miesiąca 

kwietnia. Jeżeli pojawi się kwestia zwołania sesji w trybie nadzwyczajnym to w terminie ustawowym 

otrzymają Państwo informację. W związku z sprawą związaną z remontem drogi powiatowej nr 

3315D, a mianowicie wątpliwości które się pojawiają na skutek pism, które wpływają ze Starostwa 

Powiatowego w Kłodzku, przewodnicząca informuje, iż w najbliższym czasie zostanie wystosowane 

pismo do przedstawicieli Zarządu Powiatu Kłodzkiego z prośbą o przybycie na wspólne posiedzenie 

Komisji dokładnie w tym temacie. W związku z tym, że zrozumieniem radni podchodzą do nawału 

obowiązków w przypadku Pani Starosty i Pana Wicestarosty, którzy na ostatnie zaproszenia 

odpowiedzieli, że z powodu innych obowiązków nie są w stanie przybyć pismo zostanie tak 

sformułowane, aby to Państwo zaproponowali dogodny termin spotkania. O wspólnym posiedzeniu 

Komisji radni będą informowani po ustaleniu tego terminu. Przewodnicząca przypomniała także o 

obowiązku składania oświadczeń majątkowych przez radnych, do końca kwietnia 2025 r. – wszelkie 

informacje na ten temat przesłała pani inspektor i jeżeli będą jakieś wątpliwości to należy 

współpracować właśnie z tą osobą. 
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Ad. V Wobec braku dalszych głosów w dyskusji i wyczerpaniu porządku sesji, o godz. 11:26  

Przewodnicząca Rady podziękowała za obrady i zamknęła XIII sesję Rady Gminy Nowa Ruda.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Kornelia Łaptuch 

 

 

/Na oryginale podpisano: Przewodnicząca Rady Bożena Sołek- Muzyka/ 

 

 


